

Ryds Gruppe – Det Danske Spejderkorps

Referat af bestyrelsesmøde 19. marts 2024

19.30-21.30 Tyrnsbjerg Spejdercenter

Referent: Helga

Deltager: Ydun, Niels, Christa, Jose, Mos, Thomas, Joopi, Jannik, Even, Axel, Helga (ref.)

Afbud: Josefine og Jesper

Dagsorden

1. Valg af referent (B) - Helga

2. Præsentationsrunde (I)

- a. Ydun – mor til to klanspejdere
- b. Niels – far en juniorspejder, 2 år i bestyrelsen.
- c. Christa – 3 spejdere i mini og trop.
- d. Jose Manuel – 1 juniorspejder.
- e. MOS – Gruppeleder. Ingen børn i gruppen, men stort ønske om at arbejde for den bedst mulige spejdergruppe.
- f. Thomas – tidligere 2 børn i gruppen. Nu en, der er juniorleder og klanspejder. Kasserer i 6 år.
- g. Joopi – tropsspejder. Været spejder i 7 år.
- h. Jannik - Tidligere Rydsspejder. Far til minispejder.
- i. Jakob/Even – orlov fra juniorledergerning. Tidligere i bestyrelsen.
- j. Helga – 1 juniorspejder, 2 år i bestyrelsen.
- k. Axel – formand i 3 år. Tidligere Rydsspejder. Tidligere Gruppeleder i 12 år.
- l. Derudover Josefine og Jesper samt Gruppeledere – Lene og Haldor.

Nye medlemmer af bestyrelsen fik udleveret bestyrelsestørklæde og brik til Ryds.

3. Hvad vil vi opnå i det kommende bestyrelsesår (D),

- a. MOS – understøtte spejderarbejdet. Bindeled mellem bestyrelse og lederne. Udvikling af gruppen. Få bedre sammenhængskraft mellem bestyrelsen og ledere.
- b. Jannik – støtte gruppen i dens udvikling. Bakke op om gruppen, så vi bliver set ude og der kommer flere børn. God til at tænke ud af boksen og komme med ideer.
- c. Jose Manuel – vil gerne støtte aktiviteten som mit barn deltager i. Er god til at stille spørgsmål og på den måde overveje tingene og evt. sætte ny retning. Har tidligere været frivillig og kender til teambuilding.
- d. Joopi – er glad for at gå til spejder og så var det en mulighed for at få indflydelse og gøre gruppen bedre. Vil gerne have, at vi gør mere opmærksom på os selv i området.
- e. Even – være med til at bringe bestyrelse og ledere mere sammen.
- f. Niels – sikre medlemskab og sammenhæng i gruppen og at der er hænder til de opgaver, der skal laves til de forskellige arrangementer. Gode rammer for spejderarbejdet.

- g. Thomas – sørge for, at vi har et ordentligt fundament at bygge på (økonomisk) og ad hoc træde til med andet.
- h. Ydun – vil gerne arbejde for, at der er god sammenhæng mellem bestyrelsen og ledere og bestyrelse og de unge spejdere og der kan jeg fungere på en rolle, der kan skabe bedre gennemsigthed begge veje.
- i. Helga – Ønske om at understøtte spejderarbejdet og lederne, der hver uge sender en glad spejder hjem efter spejdermøde.
- j. Christa – bestyrelsesarbejde betyder for mig engagement og værdisætning. Et håb om, at vi kan snakke sociale medier og udadrettet formidling.
- k. Axel – synes formålet med spejderlivet er stærkt og kærlighed til Ryds Gruppe. Har pt. ikke tid til at være leder, så det blev bestyrelsesarbejde.

4. Hvordan skal vores arbejdsform være, skal vi fortsat arbejde i patruljer i bestyrelsen (B)

Kort orientering om, hvordan den tidligere bestyrelse har arbejdet med, at arrangementer blev planlagt af bestyrelsen, men enkelte opgaver blev lagt ud i patruljer fx jordkøb, rising star, kommunikation.

Beslutning: Vi fortsætter med at arbejde i patruljer. De nedsættes efterhånden, som vi igangsætter projekter.

5. Hvordan kommunikerer vi de beslutninger bestyrelsen tager (B)

Hjemmesiden er ikke opdateret, fx fremgår det ikke, hvem der er medlemmer af bestyrelsen og kontaktoplysninger.

Som forælder kan det være svært at finde ud af, hvor spejderen skal hen på tur og hvis der sker noget, ved man ikke, hvem man skal kontakte. Der skal være kontaktoplysninger til grenansvarlige og hvem der er afsted på tur. – hvordan sikrer vi det.

Beslutning: Der skal arbejdes videre med hjemmesiden.

Beslutning: Medlemmer af bestyrelsen deltager på alle ledermøder for at sikre sammenhængskraft, kendskab til hinanden, ensartet kommunikation til og fra bestyrelsen og ledelsesgruppen. Der er årligt 4 ledermøder, kursus og GUT.

Næste møde 30. maj – Helga og Jannik deltager fra bestyrelsen.

Beslutning: Referater fra bestyrelsesmøder lægges på hjemmesiden.

6. Nyt fra gruppeledelsen (I).

Ikke meget nyt fra gruppeledelsen.

Ledersituationen:

Troppen:

Ingolf starter som leder.

Junior:

Thor vikarierer som juniorleder.

Heimdal og Kamille bidrager.

Mini:

Ingen bemærkninger

Mikro:

Der er ro på mikrogrenen.

Mini:

Minierne mangler måske lidt på ledersiden, men det går, da der ikke er så mange minier pt.

Familie:

Lederne vil gerne planlægge et generationsskifte. De er i gang med at finde afløsere og der arbejdes på en glidende overgang.

GUT – Præsentation af GruppeUdviklingsTur samt hvem der kan deltage i GUT.

Hvordan skal restancer håndteres

Beslutning: Efter en given periode (1. april) sendes et brev, hvor der gøres opmærksom på, at pågældende udmeldes efter 14 dage. Der gøres opmærksom på, at man burde have betalt. Samme procedure i efteråret, hvor mail udsendes 1. december.

Hvis der er tale om spejdere, der er aktive (under 18 år) forsøges kontakt gennem grenlederen.

Lars Jensen kan hjælpe med kontakt i forhold til fondsmidler for at sikre, at spejderen kan fortsætte, hvis det er økonomiske forhold, der gør sig gældende.

Kommunikation: Grenlederne orienteres af gruppelederne på næste ledelsesmøde.

7. Økonomi (I)

a. Nyt fra kassereren (I)

Lene (administrativ gruppeleder) og Thomas (kasserer) har fået mulighed for at deltage på kursus for at lære mere om medlemssystemet. Her forventes bl.a. hjælp til at rydde op i noget af det gamle, der ligger i systemet. Oprydning forventes gennemført i forbindelse med påsken. Det burde også fange den konto, der lå forkert i regnskabet, som blev præsenteret på Grupperådsmødet.

Der bestilles fibernet til hytten. Det er gratis af få skudt ind. Der kommer en tekniker og ser på det.

b. Forrentning af formue. Hvordan vil vi forrente vores formue, skal dele af den sættes på en opsparingskonto. (B)

Beslutning: 250.000 sættes på opsparingskonto, der giver en bedre rente (2%). 3 måneders binding.

c. Bestyrelsesansvarsforsikring. Bestyrelsen er i dag ikke forsikret, bør vi være det (B)

Medlemmerne i bestyrelsen hæfter personligt, hvis der kommer nogen krav mod Gruppen. Bør vi overveje en bestyrelsesforsikring.

Vi undersøger spørgsmålet og træffer beslutning næste gang. Helga forsøger at undersøge.

8. Arrangementer

a. Evaluering af grupperådsmøde.

- Vi bør afholde panikmøde, ligesom vi gør til andre arrangementer.
- Vi skal tale med forslagsstiller og behandling af indkomne forslag i god tid forud for mødet.
- Vi skal have bedre styr på, hvem der gør hvad, når der skal offentliggøres referat m.v. – evt. aftales på panikmøde, så alle kender roller og ansvar.

b. Opfølgning på drøftelse på grupperådsmødet (på baggrund af stillet forslag)

Vi har lovet tilbagemelding på emnet.

Beslutning: Drøftes på et kommende møde, hvordan vi skal arbejde med spørgsmålet.

c. Planlægning af årets arrangementer og bestyrelsesmøder.

Fastlæggelse af datoer. Husk opdateret kalender.

Vi skal finde ud af, hvordan vi arbejder med at engagere spejderne, når vi har arrangementer.

Kommunikation: MOS lægger datoer i kalenderen.

9. Patruljearbejde – nyt fra patruljerne

Punktet blev udsat til næste møde pga. manglende tid.

a. Fondssøgningspatrulje (I)

b. Hytte og Grund patrulje (I)

c. Køb af jord patrulje (I og B)

10. Eventuelt (D)

Ønske om, at dagsorden kommer ud lidt tidligere ud fx 5 dage før. Forslag til dagsorden 10 dage før.

Beslutning: Dagsorden lægges på Sharepoint, hvor det enkelte medlem kan sætte punkter på op til 3 dage før.

11. Rundvisning på Tyrnsbjerg Spejdercenter, Købt jordstykke og planer. (I)

Punktet blev udskudt på grund af manglende tid.

(I): Information

(D): Diskussion

(B): Beslutning

Referent og kagebagemester

Dato	Møde	Referent	Kagebagemester
19/3	Bestyrelsesmøde	Helga valgt	Helga
24/4	Bestyrelsesmøde	Jesper	José
21/5	Bestyrelsesmøde	Niels	Josephine

10/6	"Panikmøde", Midsommerfest, Teams	Jannik	
12/8	Bestyrelsesmøde	Even	Axel
9/9	"Panikmøde", Tyrstbjergmarch, Teams	Ydun	
28/10	Bestyrelsesmøde	Joopi	Niels
13/1-25	Bestyrelsesmøde	Christa	Jannik

Arrangementer (Som bestyrelsen er involveret i)

Arbejdsdag – 21. april.

- Søren og rangere har en idé om, hvad der skal laves.

Kommunikation: Niels laver indbydelse.

- Axel spørger Kornbageren om morgenmad.
- Hvordan arrangerer vi dagen, så der er noget for spejderne. Hvis spejderne har en opgave og de gerne vil med, er det måske lettere at få forældrene med. Hvordan arbejder vi med kommunikationen. Vi skal primært tænke på junior og trop. De er mere selvstændige og kan derfor få selvstændige opgaver.

Midsommerfest – 15. juni

Tyrstbjergmarch – 15. september

Arbejdsdag

Julemarked

Æbleskivemøde på Tyrstbjerg

Grupperådsmøde i forbindelse med Kong Vintertur

Bestyrelsen i Ryds Gruppe 2024-25:

Axel Lund Henriksen, formand.

Thomas Morten Freund Iversen, kasserer.

Helga Øregaard Dam

Jesper Poulsen

Morten Agertoft (Mos)

Niels Rosenlund Vestergaard

Jannik Jensen

Jakob Rasmussen (Even)

Birgitte Herløv Madsen (Ydun)

Johannes Thuesen (Joopi)

Christa Brøndsted

Josephine Helbo, Suppleant.

José Manuel Rojas Durán, Suppleant.